
Møteinnkalling til Styremøte 21.3 

 
STYREMØTE 
I SUNNDAL FJELLSTYRE        Tirsdag 21. Mars 2022  
 
 

 

Møte avholdes i næringshagen kl. 16.00 vi begynner med noe mat.  
 
Regnskapet er ikke ferdig akkurat når møteinnkallingen skrives, men den er lovet ferdig til 
møtet, Dvs. at det kommer ettersendt, regnskap, budsjett, og årsmelding 
 

Sakliste 
 

01. Godkjenne innkalling og sakliste        
02. Referatsaker/orienteringssaker    
03. Regnskap 2022          
04. Budsjett 2023          
05. Årsmelding 2022 
06. Bedre samarbeid med Eresfjord og Vistdal fjellstyre 
07. Innspill til prioriteringer av arbeidsliste 
08. Søknad om støtte til brøyting til påske, Torbudalen hytteierforening. 
09. Årsmøte Snøhetta villreinutvalg 
10. Storviltjakta i Torbudalen 
11. Tiltaksplan, forslag til tiltak for å forbedre forholdene for villreinen.   

    
 

 

 

Til stede:   



Sak nr. J.nr. Dato 

01/2023                                                                                                              21. Mars 2023 

 
Godkjenning av innkalling og saksliste 
 
Forslag til vedtak:  
Innkalling og saksliste godkjennes 
 
Vedtak:  
 
Sak nr. J.nr. Dato 

02/2023                                                                                                              21. Mars 2023 

 
REFERATSAKER 
 
Referatsaker 
 

1.  Møte med Statkraft. Vedr. Grønnvollsteinen, Hytter, Bobilcamp, nye do 
Torbudalshytta osv. 

2.  Tillatelse til bygging av Gapahuk- Sunndal kommune 
3.  Tilskudd barn og unge, innvandrere osv. 
4.  Avtaler med SNO 
5. Møteprotokoller Dovrefjell nasjonalparkstyre 
6.  Orientering om Snøskuter i Torbudalen.  
7.  Tillatelse til tiltak i bekkeinntak Skarvdalselva, Brev fra NVE. 
8.  Årsmøte fjellstyrene i Oppland 
9. Vedhogst i Torbudalen 
10. Kurs daglig leder vedr. begrensa politimyndighet. 
11.  Scootermøte, med hytteierforeningen 
12. Generell informasjon om brevene som kommer i altinn 

 
 

Forslag til vedtak: referatsakene tas til orientering  



Sak nr. J.nr. Dato 

03/2023                                                                                                              21. Mars 2023 

 
Regnskap 2022 
 
Regnskapet er foreløpig ikke ferdig, men vi satser på å få det ferdig til møte.  
 
Sekretærens forslag til vedtak 
 
Regnskapet for 2022 godkjennes slik det foreligger forutsatt ingen store endringer. 
 
Når endelig regnskap foreligger, underskrives dette og sendes til revisor for revidering.    
 
Vedtak:  
 
 
 

Sak nr. J.nr. Dato 

04/2023                                                                                                              21. Mars 2023 

 
Budsjett 2023 
Sekretæren utarbeider et budsjett for 2023 når regnskapet for 2022 foreligger. Dette 
ettersendes når regnskapet er ferdig. 
 
 
Forslag til vedtak: 
 
Budsjettet for 2023 godkjennes med de eventuelle endringene som kommer frem i møtet.  
 
Vedtak:  
 
Vedtak:  
Sak nr. J.nr. Dato 

05/2023                                                                                                              21. Mars 2023 

 
 
Årsmelding for 2022 
 
Sekretærens kommentarer: 
 
Foreløpig årsmeldingen for 2022 legges frem i møte og sendes over sammen med budsjett 
og regnskap.  
 
Sekretærens forslag til vedtak.  
 
Årsmeldingen godkjennes og underskrives. 
 
Vedtak:  



 
Sak nr. J.nr. Dato 

06/2022                                                                                                              31. Mars 2022 

Bedre samarbeid med Eresfjord og Vistdal fjellstyre 
 

Etter noen møter med daglig leder/sekretær i Eresfjord og Visdal fjellstyre har det kommet 
frem en mulighet og et ønske om bedre samarbeid på tvers av fjellstyrene. De har også ledig 
kapasitet som medfører at Sunndal fjellstyre kan leie inn tjenester av de om det skal være 
nødvendig i noen av arbeidsoppgavene som skal gjennomføres. De har sin ansatt i dag i 50 % 
stilling, stort sett sesongstyrt til sommer og høst.  
 
Etter disse forespørslene og møtene har vi i fjellstyret sendt en forespørsel over til de til 
hvilken pris de kan leie seg ut for.  
 
Begge sekretærene mener at fjellstyrene må kjenne til hverandre, og regner med at det stort 
sett er en felles forståelse i forvaltningen av områdene våre. 
 
 
Forslag til vedtak: 
Sunndal fjellstyre ønsker et fellesmøte med Eresfjord og vistdal fjellstyre for å diskutere 
ett bedre samarbeid på tvers av statsallmenningene, på styrenivå.   
 
Sekretær tar den formelle kontakten med de for å drøfte konkrete arbeidsoppgaver som 
kan være aktuelt å leie inn tjenester på, og saker som kan drøftes.  
 

 

  



Sak nr. J.nr. Dato 

07/2022                                                                                                              31. Mars 2022 

 

Innspill til prioriteringer av arbeidsoppgaver. 

 

Saksopplysninger 
 
Til og med 2021 har sekretæren lagt frem en form for arbeidsliste til styret. Hvert år etter 
2017, har styret godkjent den uten innvendinger. Og i 2022 ble det fattet vedtak nr. 8 
/22 at denne listen ikke skal skrives i kommende år.  
På tross av dette er det kommet innspill på at en slik liste er ønskelig.  
 
Daglig leder ser ikke helt behovet av en slik liste i styret da, det uansett ved større 
arbeidsoppgaver vil komme opp som sak i fjellstyret ved større innkjøp, eller 
vedlikeholdsbehov.  
 
Det er selvfølgelig lov å komme med innspill til hvilke arbeidsoppgaver som skal prioriteres, 
men det har alle brukere av statsallmenningen lov å komme med.  
Så er det slik i fjellstyreverden i dag at økonomien ikke er den beste, og tilskuddene i fra 
Statskog ikke strekker til for å dekke stillingene rundt om. Derfor må de fleste ansatte ha salg 
av tjenester til andre aktører. Dette går selvfølgelig på bekostning av andre oppgaver, men 
det er vel alltid slik at det er enklere å gjøre arbeidsoppgaver som genererer midler, enn 
andre oppgaver.  
 
Arbeidsoppgaver for 2023 som er viktig kan det nevnes:  

  Tilbygg Karistu, endelig byggetillatelse ble gitt oktober 2022, derfor ble ikke dette 
prioritert i 2022. 

  Gapahuk Torbudalen, oppfølging med byggingen, osv. 

  Villreinutvalgsarbeid, og Driva elveierlag 

 Tjenestesalg SNO.  

 Generelt vedlikehold på hyttene.  
 
 

 
 
Forslag til vedtak 
Den årlige arbeidslisten utgår som egen sak, men tas opp under orienteringssaker mellom 
hvert styremøte. 
 
Vedtak:  
 
  



Sak nr. J.nr. Dato 

08/2023                                                                                                              21. Mars 2023 

 

Søknad om økonomisk støtte til brøyting - Torbudalen hytteierforening 
 

Sekretærens kommentarer: 
 
Etter § 11, 3 ledd i Fjelloven, kan fjellstyret bevilge penger til allmennyttige formål. Etter 
retningslinjer fra Statskog SF settes rammen for disposisjon til 3 % av bruttoinntektene. 
Sunndal fjellstyre hadde i 2022 bruttoinntekter på ca 1 50000- Det vil si at det kan bevilges 
penger til allmennyttige formål maksimert til kr. 45 000,- 
.  
 
Torbudalen Hytteeierforening brøyter årlig opp veien inn til Torbudalen så snart forholdene 
er sikkerhetsmessig forsvarlig. De søker om et tilskudd på 15 000,-  
Tidlig brøyting til Torbudalen forlenger sesongen for hytteeiere og brukere. 
Torbudalen Hytteeierforening har fått et årlig tilskudd på 10 000,- gjennom mange år.  
 
Regnskap som dokumenterer tilskudd og utgifter til brøyting for 2022 følger med søknaden. 
 
Sekretærens forslag til vedtak: 
 
Det bevilges kr. 15 000.- (femtentusen) øremerket brøyteformål.  
Dersom Statkraft bekoster åpning av veien til Holbu før påske 2023, faller bevilgning bort.  
 
Beløpet blir utbetalt etter dokumenterte utgifter.  
 
Vedtak: 
 
 
  



Sak nr. J.nr. Dato 

09/2023                                                                                                              21. Mars 2023 

Årsmøte Snøhetta villreinområde- Kvoteforslag, avskytingsplan, fellesjaktdager osv.  
 
Saksopplysninger 
Snøhetta villreinutvalg har årsmøte 24. Mars, og har i den forbindelse sendt ut 
møteinnkallingen til styremøte de hadde før årsmøtet, (se vedlagte dokumenter)   
 
Her kommer det frem forslag til kvoter, avskytingsplan og overgangsordninger. Nå skal styret 
i utvalget diskutere seg igjennom noen saker, så vedtakene er ennå ikke klare for årsmøte, 
men er klare til styremøte i fjellstyret.   
 
 
Sekretærens vurderinger 
Sekretæren har ingen ytterligere vurderinger da det er han som også har skrevet 
møteinnkallingen til villreinutvalget, og viser til dokumentene som er utsendt. 
 
Det sekretæren ønsker en diskusjon i rundet, er om fjellstyret har andre innspill til 
forvaltningen, og som representanten fra fjellstyret skal ta med seg i et eventuelt møte i 
reinsutvalget i Sunndal og til årsmøtet i villreinområdet.  
 
Forslag til vedtak 
Sunndal fjellstyre støtter forslagene til vedtak i Snøhetta villreinutvalg. 
 
Behandling under møtet: 
 
 
  



 
Sak nr. J.nr. Dato 

10/2023                                                                                                              21. Mars 2023 

 
 

Storviltjakta i Torbudalen 2023 –  
 

Saksopplysninger 
 
I 2022 ble det igangsatt en ny ordning vedrørende storviltjakta i Torbudalen skulle foregå 
som dagskortsalg.  
 
Etter første års vurdering er det ikke kommet innvendinger på ordningen, fjellstyret hadde 
ikke store inntekten på kortsalget sitt, men det ligger der tilgjengelig for allmenheten.  
 
 
Sekretærens vurdering 
Det er ikke kommet noen innvendinger på ordningen vi hadde i 2022, så forslaget fra 
sekretæren er at vi går for samme ordning i 2023 også.   
Forslag til vedtak 
 
Sunndal fjellstyre går for å selge hjort og elgjakta som dagskort salg, og til samme pris som 
dagskortsalget i 2022 
 
*Det publiseres på hjemmesiden hvilken dag salget starter igjennom inatur, etter at 
fjellstyret har mottatt kvotene fra Sunndal kommune. Slik at alle har like muligheter til å 
være «førstemann» til å reservere dager.  
 
Vedtak:  
 
 

  



Sak nr. J.nr. Dato 

11/2023                                                                                                              21. Mars 2023 

Tiltaksplaner for å forbedre forholdene til villreinen i Snøhetta villreinområde.  

 
Saksopplysninger 
 
 
Etter at kvalitetsnormen for villrein ble publisert og resultatene offentliggjort har det blitt et 
politisk søkelys på forholdene til villrein i Norge.  
Det er også beskrevet i kvalitetsnormen at om, villreinområdene ikke får god tilstand skal det 
utarbeides tiltaksplaner, som skal være med på å bedre forholdene til villreinen.  
 
Det er statsforvalteren i Trøndelag som er ansvarlig for utarbeidelse av tiltaksplanen for 
Snøhetta. I den forbindelse har det blitt arrangert informasjonsmøte digitalt via teams som 
har informert om prosessen og fremdrift av utarbeidelsen av tiltaksplanene.  
 
I den forbindelse er det også utsendt informasjon til rettighetshavere og villreininteresserte, 
om å komme med forslag til tiltak som kan bedre forholdene til villreinen i Snøhetta.  
 
Dette er en relativt stor prosess som er presset noe på tid, og tiltaksplanene skal være 
ferdige i fra statsforvalteren 1. desember til overlevering til miljødirektorat, som så skal 
sende de videre til klima og miljødepartementet, og inn til stortingsmeldingen for villrein 
som skal utarbeides, og være ferdig iløpetav 2024. 
 
Sekretærens vurderinger 
Som kjent ble Snøhetta villreinområde klassifisert som rød i kvalitetsnormen for villrein, 
Snøhetta scorer dårlig både på kalvevekter, antall kalv pr 100 simle/ungdyr. Og funksjonelle 
trekkpassasjer.  
For mer info om kartleggingen se her: https://villrein.no/villreinomrader/snohetta/  
Her finner dere all informasjon om kartleggingen, og ferdige rapporter med mer.  
 
Nå som tilstanden i Snøhetta er godt kjent er rettighetshaverne utfordret til å komme med 
tiltak som kan være med å bedre forholdene til reinen.  
 
For Sunndal fjellstyre sin del kan nok mange av tiltakene som kommer inn virke litt fjerne, for 
hovedutfordringen for tilstanden i Snøhetta, ligger kun delvis inn i vår statsallmenning.  
 
Et av hovedproblemene for reinen i Snøhetta er at den er delt av kraftutbyggingen på 50 
tallet i 2 delbestander. Et av hovedmålene i forvaltningen av reinen i Snøhetta er å få reinen 
til å bruke områdene sømløst, og trekke mellom det østlige og det vestlige området.   
Dette trekket opphørte nok etter bestandskrakket på 60 tallet, hvor det omtrent ikke var dyr 
igjen, og Snøhetta vest, var tilnærmet tomt for dyr.  
 
Det gikk mange år på vest før stammen tok seg opp igjen, og det ble ikke åpnet for en 
begrenset jakt før i 1993. Stammen vokste jevnt utover 2000 tallet, og nådde sin foreløpige 
topp i 2019. Hvorpå bestanden har minket betraktelig etter det. Hovedhypotesen til at 
bestanden minker på vest er utvandring til øst. Dvs. at dyrene ikke kommer trekkende 

https://villrein.no/villreinomrader/snohetta/


tilbake.   
 
 
 
Forslag til vedtak  
 
   

 Sunndal fjellstyre ønsker en økt bukkeandel i villreinstammen i hele Snøhetta. Dette 
for at Sunndal statsallmenning skal brukes mer av villrein enn hva den gjør i dag. 

 Sunndal fjellstyre tror at en vesentlig økning av bukkeandelen i bestanden vil 
medføre en økt bruk av området, og trekke med seg flere fostringsdyr igjennom 
våren, tidligsommeren til de mer nordvestlige delene av villreinområdet.   

 Sunndal fjellstyre ønsker fortsatt fokus på at de gamle trekkene mellom øst og vest 
må forsøkes reetableres. 

 Sunndal fjellstyre mener at et av tiltakene som må gjøres et forsøk med er å legge 
strømlinjene i bakken, på gamle kjente villreintrekk, og forstyrrelsene i vårtrekket må 
minimeres til et minimum, inn i villreinområdet.    

 Det må innføres generelt ferdselsrestriksjoner i sårbare områder, til sårbare tider for 
villreinen, fjellstyret tenker da spesielt på de mest trafikkerte områdene på 
Hjerkinnplatået, hvor den menneskelige forstyrelsene presser vekk dyrene fra gode 
vinterbeiter. 

 

 

 


